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országgyű lési képviselő

Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésrő l szóló 2012 .
évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánunk benyújtani a
Miniszterelnökséget vezető miniszterhez

„Ugye, önök is fontosnak tartják az EU-s fejlesztések körüli minél tökéleteseb b
átláthatóságot? ”

címmel .

A benyújtott kérdésünkre a választ írásban várjuk .

Tisztelt Miniszter Úr!

A Transparency International egyik tanulmánya szerint, Magyarországon 90 százalékba n
túlárazott közbeszerzésekkel találkozhatunk . De a Korrupciókutató Központ Budapest egzakt
és matematikai módszerrel megalapozott vizsgálata is világosan bebizonyította, hogy olykor
óriási problémákkal szembesülhetünk . Az uniós forrásokból fejlesztésre kiírt közbeszerzése k
kapcsán kormánypárti politikusok arcán általában üdvözült mosoly jelenik meg, amiko r
átvágják a szalagot egy-egy avatáson . Az ellenzéki képviselőkre ilyenkor az a feladat hárul ,
hogy élve ellenzéki szerepkörükkel, igenis felhívják bizonyos visszás, de legalábbis kérdéseke t
generáló esetekre a figyelmet, még ha ezt önök adott esetben pusztán ellenzéki károgásnak,
kákán való csomókeresésnek is minősítik.

Azt a kormány is elismeri, hogy az „EU-s pénzeket” nem ingyen kapta Magyarország. Ezekért
a fejlesztési pénzekért véres verejtékkel fizetett hazánk . Éppen ezért nem lehet őket elherdálni ,
és éppen ezért van, hogy ha túlárazás-gyanús esettel találkozunk, akkor azt igenis szóvá fogju k
tenni ; mert minden egyes túlárazás, minden egyes mutyi életerőt szív el olyan valóban fontos
projektektől, amelyeken a vidék megmaradása múlhat. Bújtatott vidékrombolásnak
nevezhetjük azt a jelenséget, amikor egyes projektek olyan irtózatos összegeket emésztenek föl ,
hogy másra fejlesztési forrás már nem marad .

2017. július 10-én lakossági fórumot tartottam a somogyi Zákány községben, melynek során
Szabó Attila önkormányzati képviselő több helyi projektekre hívta fel a figyelmemet, s kérte
segítségemet a helyzet tisztázása érdekében . Mivel az önkormányzattól mindezidáig nem
kaptunk választ kérdéseinkre, így kénytelen vagyok ilyen formában információhoz jutni .



Mindezekre való tekintettel kérdezem Tisztelt Miniszter Urat, hogy :

1. Mekkora összegbe került a zákányi tornaterem udvarán álló kerékpártárol ó
kivitelezése? Igaz-e, hogy a létesítmény 7 millió forintot emésztett fel?

2. A „KŐSZIKE” Közösségi Szükségletekre Innovatív Komplex Együttműködések
TÁMOP-2 .4.5-12/3-2012-006-os projektre nyújtott támogatás majdnem 45 millió
forint volt. Milyen teljesítési mutatók vannak mögötte? Csupán az érintett épület
felújítását és berendezését tartalmazta a beruházás, vagy képzési programokat i s
magában foglalt a projekt? Ha igen, tételesen melyek voltak ezek?

3. A „Miénk itt a tér- otthonteremtési alprojekt” (TIOP-3 .2.3. A-13/1-2013-0001)
beruházást 191 millió forinttal támogatta az állam és az EU. Szabó Attila
önkormányzati képviselő tájékoztatása szerint az öt szociális bérlakást magában
foglaló épület már állt, azt csak felújítani kellett . Hány darab önkormányzati bérlakást
hoztak létre ebből az összegb ő l, mekkora ezek alapterülete? Nem tartják- e
aránytalannak a rájuk költött pénzt ?

4. A „Dráva-medence komplex ökoturisztikai fejlesztése – Dráva III .” projektjét 162
millió forinttal támogatta a Magyar Állam és az Európai Unió. Ebből az összegből
mekkora rész jutott a zákányi kilátó építésére ?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2017. július 19 .

Tisztelettel,

Ander Balázs

Jobbik
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